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PROTOKÓŁ NR XVI/2017 z obrad XVI Sesji nadzwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, która odbyła się w dniu 22 sierpnia 2017r. w godz. 15.00 – 18.40. w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój.   
Podjęto uchwały:  
XVI.112.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
XVI.113.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 
XVI.114.2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.79.2017 

Rady Miasta Jastrzębie – Zdrój z dnia 25 maja 
2017 r. w sprawie  zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Jastrzębie-Zdrój 

 
XVI.115.2017 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w kład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój. 
XVI.116.2017 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości  od osoby prawnej nieruchomości gruntowej, 
XVI.117.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej nieruchomości gruntowej, 
XVI.118.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wyzwolenia z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowa- nia nieruchomości przyległej   
XVI.119.2017   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze       bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej       stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój       położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na       poprawienie  warunków  zagospodarowania  nieruchomości  przyległej    
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XVI.120.2017   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze       bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej       stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój       położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na       poprawienie  warunków  zagospodarowania  nieruchomości  przyległej    XVI.121.2017   w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie       ograniczonym prawem rzeczowym nieruchomości       gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność       Skarbu Państwa będącej w użytkowaniu       wieczystym Miasta Jastrzębie-Zdrój,  położonej       przy ulicy Mazowieckiej oraz sprzedaż prawa       użytkowania wieczystego w drodze       bezprzetargowej z przeznaczeniem na  poprawienie warunków zagospodarowania   nieruchomości przyległej   XVI.122.2017 w sprawie zmiany Załącznika nr 1 do Uchwały nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój   XVI.123.2017   zmieniająca Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady       Miasta  Jastrzębie - Zdrój  z  dnia 27 października 2016 r. w  sprawie  Rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  Ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i o wolontariacie na rok 2017 i Uchwałę nr VIII.50.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia  30 marca 2017 r. zmieniającą Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia  27 października 2016 r. w sprawie Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017    
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Ad. 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  Otwarcia XVI  Sesji zwyczajnej  Rady Miasta dokonał Łukasz Kasza- Przewodniczący Rady Miasta, który powitał zebranych.  W sesji nie uczestniczyli radni:  Iwona Rosińska, Szymon Klimczak oraz Jarosław Fojt -usprawiedliwieni.   Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.    Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał  otrzymali wszyscy radni.   Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.   Ad. 2. Wybór Komisji uchwał i wniosków.  Urszula Sobik  - W imieniu Klubu Radnych Dla Jastrzębia  zgłaszam do pracy radną Bernadetę Magiera – wyraziła zgodę.  Tadeusz Sławik - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radnego   Piotra Szeredę - wyraził zgodę.  Głosowanie radnych: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Miasta – Łukasz Kasza - Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.    
 Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach:  

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,   w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok,   w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.79.2017 Rady Miasta Jastrzębie – Zdrój z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój   w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój. 
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  w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości  od osoby prawnej nieruchomości gruntowej,   w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej nieruchomości gruntowej,   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wyzwolenia z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój  położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze  bezprzetargowej nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój  położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej    w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie ograniczonym prawem rzeczowym nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu Państwa będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Jastrzębie-Zdrój,  położonej przy ulicy Mazowieckiej oraz sprzedaż prawa użytkowania wieczystego w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania  nieruchomości przyległej    w sprawie zmiany Załącznika nr 1 do Uchwały nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej  i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój   zmieniająca Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta  Jastrzębie - Zdrój  z  dnia 27 października 2016 r. w  sprawie  Rocznego  programu współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego i o wolontariacie na rok 2017 i Uchwałę nr VIII.50.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia  30 marca 2017 r. zmieniającą Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 r. w sprawie Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017      
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 Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój   Tadeusz Sławik  Proponuję omówienie projektów uchwał.  Anna Hetman Zgłaszam autopoprawkę do projektu uchwały, proszę o omówienie całości                   wraz z autopoprawką Skarbnika Miasta.  Skarbnik Miasta Dariusz Holesz omówił projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój oraz projekt uchwały   w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok wraz z autopoprawką.   Tadeusz Sławik Spotykamy się na sesji nadzwyczajnej, gdzie procedury są uroszczone, a mamy decydować na tejże sesji o znaczących finansach naszego miasta. Szczególnie wątpliwości dotyczą jednego punktu tj. transportu zbiorowego. Z uwagi na finanse, jakie mają być na ten cel przeznaczone, pytam Przewodniczącego Rady Miasta, czy do Rady Miasta wpłynęły jakieś materiały dotyczące sposobu organizacji transportu zbiorowego, taryfy zerowej, przewidywanych kosztów?  Andrzej Matusiak Żadnych materiałów nie było, mimo, że na ostatniej sesji prosiłem o przesłanie materiałów. Takie materiały zostały wykonane przez firmę z zewnątrz, za którą zapłaciliśmy jako podatnicy. Prosiłem o otrzymanie tych materiałów, których do tej pory nie otrzymałem. Wynika z tego, iż tak się traktuje Radę Miasta w tym mieście przez panią Prezydent, nie otrzymujemy materiałów mimo tego, iż o to prosiliśmy.  Tadeusz Sławik  Odnoszę się do Statutu Miasta, właściwego przygotowania sesji Rady Miasta. My tę sesję odbędziemy, jednak zwracam uwagę, iż samorząd, w tym Rada Miasta czyli organ stanowiący, wymaga informacji. Jeśli radni mają podejmować decyzję, Pani Prezydent proponuje kwotę 432 tys. zł. na ten rok, na przyszły rok ok. 1,3 mln zł., są stanowiska, że to może być parę milionów rocznie. Jeśli to będzie przez lata funkcjonować, to mogą być dziesiątki milionów, a ta decyzja może być dzisiaj podjęta. Stąd ja mam zasadnicze pytania i jednocześnie ubolewam, że w takiej metodologii dzisiaj pracujemy na Sesji nadzwyczajnej, bo uważam, iż należałoby się tym zająć na sesji zwykłej. Uważam, iż co najmniej dwie Komisje Rady Miasta, winny ten temat dogłębnie rozpoznać tj. Komisja Infrastruktury i Komisja Skarbu, każda w zakresie swoich obowiązków winna ten temat dogłębnie rozwiązać. Zadaję pytanie: pani Prezydent dlaczego nie ma materiałów, jaka jest metodologia organizacji tego zadania, nie na tym polega funkcjonowanie Rady Miasta, że radny będzie czytał prasę, gdzie dziennikarz napisze bardziej precyzyjnie czy mniej. Jako radny oczekuję precyzyjnej informacji, na czym ma to polegać, bardzo proszę o szeroką informację, również dotycząca  finansów. Jaką metodologią wyliczono kwotę 432 tys. zł., żebym 
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odpowiedzialnie głosował – chcę wiedzieć. Czy jest to najlepsze rozwiązanie, potrzebna jest debata po to, aby merytorycznie o tym porozmawiać, a tu nie ma zupełnie dyskusji merytorycznej, jest tylko suchy projekt uchwały.   Anna Hetman  Proponuję, abyśmy się traktowali poważnie. O tym rozwiązaniu mówimy nie po raz pierwszy, nie rozpoczęła się ta dyskusja w trakcie wakacji, wakacje są dla dzieci, a my, wybrani przez mieszkańców, jesteśmy zobowiązani do tego, aby pracować niezależnie od tego czy to jest lipiec, sierpień, styczeń czy czerwiec.  Państwo zgłaszaliście wniosek, aby wyłączyć z poprzedniego projektu uchwały komunikację, aby szerzej podyskutować na sesji nadzwyczajnej dotyczącej wyłącznie tego tematu. Nikt z Klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość się                                nie pojawił, choć na wasz wniosek zostało to zwołane i wyłączone z uchwały. Czy                 to jest poważne traktowanie? Chyba nie.  Przy składaniu wniosku o zwołanie tej sesji, zwróciłam się z prośbą                             do Przewodniczącego, o zwołanie Komisji Skarbu aby szczegółowo omówić zapisy znajdujące się w uchwale. Uznano to za niezasadne. Nie wiem zatem gdzie                    i kiedy mamy dyskutować, ale przecież do dyskusji i informacji jest również sesja. Temat ten nie pojawia się po raz pierwszy, gdybyście państwo chcieli uzyskać informację, to również z tych informacji przekazywanych dotychczas,                 co miesiąc, na sesji,  przez Przewodniczącego MZK, również wiedzielibyście,  na jakim etapie są prace w tym zakresie. Jesteśmy gotowi odpowiedzieć na każde merytoryczne pytanie, bo tylko na tym poziomie chcemy dyskutować.    Tadeusz Sławik Zadałem pytanie o materiały, pani nie odniosła się do tego zupełnie. Jak mamy podjąć decyzję.  Proszę o odpowiedź na pytania o metodologię organizacji tej komunikacji, jakie liczby za tym stoją.   Roman Foksowicz Nie rozumiem uwag radnych PiS-u, o komunikacji darmowej dla dzieci                          i młodzieży mówimy już chyba dwa lata. Pamiętam gdy jako radni byliśmy zaproszeni na Zgromadzenie MZK, gdzie MZK sugerowało, iż miałoby to kosztować 1,5 mln zł,                i jest to do wprowadzenia na „już”. Dopiero po pismach pani Prezydent okazało się, że oni nie mają tego przeliczone, dopiero musieliby przeliczać koszt darmowej komunikacji dla dzieci i młodzieży. Nie rozumiem tych uwag, że państwo nie wiedzą, jak to ma działać. To jest rzecz prosta, Prezydent Buda na każdej sesji informuje państwa co się dzieje w MZK, jakie działania są podejmowane, również o tym, że trwają prace mające na celu wprowadzenie darmowej komunikacji dla dzieci i młodzieży. Na sesji była prezentacja, jak to było obliczane, w jaki sposób było to obliczane. Nie było wówczas żadnych pytań, jedyna uwaga to taka aby wycofać to z uchwały budżetowej, przenieść to na tydzień później, co zrobiliśmy, a państwo nie przyszli na tę sesję. Chociaż niektórzy z państwa byli dokładnie pół godziny wcześniej na innym spotkaniu. Tak trudno było zostać na tej sesji? Jakie dodatkowe obliczenia chcecie państwo otrzymać,  jest jasno pokazane, 432 tys. potrzebujemy do końca roku aby wprowadzić darmową komunikację. Jest obliczone, materiał przygotowany jest, że potrzeba 1,3 mln zł żeby na cały rok wprowadzić darmową komunikację, wszystko jest opisane w projekcie uchwały.    
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 Tadeusz Sławik Nie uzyskałem żadnej informacji, jak to wyliczono, czy to wzięto z sufitu? Jaka ma być technika wykonywania tej komunikacji. Ja tego oczekuję, o to mnie mieszkańcy pytali i ja tego oczekuję.   Janusz Buda Propozycja darmowej komunikacji dla dzieci i młodzieży to sięga grudnia 2015 roku, gdy były Przewodniczący powiedział, że możemy to wprowadzać, tylko nie wiemy, jak obliczyć rekompensatę. W celu obiektywnego obliczenia, zostało   zlecone opracowanie Uniwersytetowi Ekonomicznego, na koszt MZK. Zostało to wyliczone bardzo precyzyjnie, na Sesji była prezentacja, materiały zostały przesłane do protokołu RM.  Wyliczenie opiera się na wzorach, zostało wyliczone precyzyjnie do 12 miesięcy. Byli na Sesji przedstawiciele Uniwersytetu, można było zadawać pytania, żałuję, że tak nie było. Jak to się będzie odbywać – kto jest mieszkańcem miasta Jastrzębie- Zdrój, należy zgłosić się do siedziby MZK, otrzyma stosowną kartę z taryfą 0 zł, ważną na rok czasu.  Osoba posiadająca kartę wsiądzie do autobusu, obije kartę w urządzeniu przy wejściu, przy wyjściu. Jest to program skierowany do naszych mieszkańców, do których mieli dostęp, a rodziny będą wiedziały, co zrobić z tymi pieniędzmi.   Bernadeta Magiera Rodzice czekają na to przedsięwzięcie, znam wiele rodzin, którym jest bardzo ciężko. Dziwię się, bo spotykamy się po raz kolejny w tym temacie, niektórzy z nas odłożyli wakacyjne wyjazdy aby się spotkać, a sesja została zbojkotowana, przyszliśmy, a nie było quorum. Tak bardzo wam zależało, sami zaproponowaliście tę datę, czuliśmy się urażeni. Teraz, gdy wszystko jest wyliczone, zastanawiam się, co jeszcze  mogą wymyślić panowie, aby to zablokować. Zastanawiam się, czy to nie prawda, którą czyta się w komentarzach, że panowie z Prawa i Sprawiedliwości nie chcą żeby była darmowa komunikacja dla dzieci i młodzieży, bo nie chcą, aby pani Prezydent miała jakikolwiek sukces. Nie chciałam w to wierzyć. Moi koledzy przysięgali razem ze mną, tutaj, na tej Sali „tak mi dopomóż Bóg”, będę pracował dla dobra naszego miasta. To nie jest populizm panie radny Szymonie Klimczak, to jest prawda.   Lucyna Maryniak Zwracam się do radnego Matusiaka, czy pan pytał, razem z obecnym przewodniczącym Komisji Sportu, skąd miasto weźmie milion na obiekty sportowe, czy panowie pytaliście skąd pani Prezydent weźmie pieniądze, czy pytaliście o odpowiedzialność? Czy pan Matusiak wie, ile w tym budżecie jest przeznaczone na sport… proszę, niech mi pan poda kwotę? To jest materiał na dzisiejszą sesję, pan reprezentuje sport w mieście, o nich zabiega, chwała panu za to, proszę mi powiedzieć, ile z tego materiału na dzisiejszą sesję, jest przygotowane na sport.. słucham? I tak są przygotowani radni z PiS-u! Ile jest przygotowane na bilety dla dzieci panie Matusiak? Zwracam się do mieszkańców, ja jeżdżę autobusami i mnie pytano, jak to się stało, ze pani Prezydent obiecała darmową komunikację, a teraz jej nie ma. Wyjaśnię to najprostszymi słowami. Tak jak w domu, żona mówi, jedziemy na wczasy, a rodzina mówi, my z tobą nie pojedziemy, bo my chcemy tylko z tatą. Tak wygląda nasza praca w Radzie, pani Prezydent przygotuje z urzędnikami dla 
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nas gotowy materiał, czy wy się z nim zapoznajecie? Ile razy w skrzynkach jest pełno nieodebranego materiału?  Pytam zatem, który z radnych był zainteresowany obliczeniem tej kwoty, gdy było spotkanie w Dąbrówce, na walnym MZK, gdzie mieliśmy czytelnie przedstawione na podstawie wzorów, ponownie to było tu prezentowane. I nadal nie wiecie skąd to się wzięło?                    To może zacznijcie czytać, to, co dla państwa jest przygotowane.                         Jestem tym rozgoryczona, jeżdżę autobusami, siedzę na przystankach, słyszę co mówią ludzie,   wyborcy mówią, „to przez Matusiaków”, taka jest opinia                      w mieście.  Dokąd będziecie manewrować nami, urzędnikami, udawać, że jesteście niedoinformowani,  weźcie się do roboty.   Alina Chojecka Po raz kolejny od 2015 roku rozmawiamy na temat spraw związanych z MZK, PKM, bezpłatną komunikacją. Zadałam kilka tygodni temu pytanie, czy chodzi nam o to, żeby bezpłatna komunikacja w naszym mieście była, czy chcemy ulżyć jastrzębskim rodzinom? Okazji do dialogu było kilka, dziwi mnie jedna rzecz, ponieważ były obliczenia, które zostały przedstawione, była prezentacja. Być może są osoby, które lubią materiał pisany, w oparciu o który analizują, dokonują własnych przemyśleń. Wówczas przekonują się do właściwego rozwiązania. Jest też coś takiego, że jest zaufanie do tych, którzy kilkanaście razy dokonali analizy w oparciu o wzory matematyczne i wyliczyli koszt tej komunikacji. Jeśli ktoś chce kogoś uderzyć to zawsze znajdzie kij. Dziwi postawa niektórych radnych, którzy podczas przekazywania merytorycznych informacji, nie są w ogóle zainteresowani. Później, gdy przychodzi do ważnych decyzji dla budżetu Miasta, dla dobra mieszkańców naszego miasta, okazuje się, że są luki       w wiadomościach. Nie osądzam, ale pewne argumenty, choćby były wyszczególnione od A-Z, nie mają prawa dotrzeć do niektórych osób, ponieważ mają takie, a nie inne stanowisko w tej sprawie, wydaje mi się, że nawet gdyby pani Prezydent jeszcze raz zrobiła prezentację, wydrukowała przedkładane materiały, to postawa czy przyjęcie do wiadomości byłoby niemożliwe przez niektórych radnych ponieważ jest taka strategia. Jest to moje przemyślenie. Przegrana boli, a sama tego doświadczyłam, nie umiecie się panowie pogodzić                z tym, że ilością prawie 5 tys. głosów wybory wygrała pani Anna Hetman. Ja też nie głosowałam na pana Andrzeja Dudę, ale to jest Prezydent naszego kraju, pani Beata Szydło jest Premierem naszego kraju i szanuję te osoby i ich wyborców. Dziś musimy odpowiedzieć sobie na pytanie, czy my chcemy wprowadzić od 1 września bezpłatną komunikację czy nie.   Piotr Szereda Sesja, mogła się odbyć, Klub radnych liczy 9 osób, pozostało 14 radnych, którzy mogli to przegłosować.   Głos z Sali 9 było..  Piotr Szereda Mówię o liczbie radnych z PiS-u, pozostałych 14 mogło to przegłosować.   Głos z Sali Pan nie mówi prawdy.   
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Piotr Szereda Mówię prawdę, 9 osób z PiS-u nie było, pozostałych 14 radnych mogło to przegłosować. Z doniesień mediów dowiaduję się, że to Zarząd MZK zdecydował o tym,  jak ma wyglądać ta bezpłatna komunikacja, na dzisiejszej sesji nadzwyczajnej radni mają zdecydować, czy wyrażą zgodę na obciążenie budżetu 432 tys. zł, w przyszłym roku ze wzoru można wyliczyć 1,3 mln zł. Nie zgadzam się z tym wzorem, bo maksymalnie według moich wyliczeń  może to kosztować 3,5 mln zł, biorąc średnio ok. 2,5 mln. Co będzie jeśli nie znajdziemy na przyszły rok 2,5 mln aby zabezpieczyć środki na bezpłatną komunikację tylko dla młodzieży? Nie dla wszystkich, nie na całe MZK. Mam obawy że nikt nie policzył tych dodatkowych kursów, bo prosto policzyć wyjazd do szkoły i powrót, ale młodzi ludzie będą korzystać również w innych godzinach i te koszty winno się policzyć. Te 2,5 mln zł to na jedną kadencję jest 10 mln złotych, jestem za tym, aby zrobić to sprawnie, tanio, więc zróbmy to za złotówkę, za dwa złote. Bo zabraknie 10 mln zł np. na miejsca pracy. Dowiaduję się, że to Zarząd MZK zdecydował o bezpłatnej komunikacji na zgromadzeniu delegatów MZK. Pozostaje tylko przegłosowanie na Sesji Rady Miasta, bo do tego są radni, byle tylko przegłosować, nie było dyskusji nad regulaminem, które dzieci będą jeździć, dokąd jeździć. Czy ja miałem wpływ aby powiedzieć, żeby dzieci z Szerokiej mogły do Żor bezpłatnie jeździć do szkoły, bo tam większość jeździ, czy mogłem powiedzieć, żeby dzieci z Ruptawy czy Moszczenicy mogły jechać troszkę dalej? Czasami się zdarza.. o tych dzieciach nie myślimy, dyskryminacja? Tylko dlatego, że wybrał inną szkołę? Czy brak pieniędzy lub obawa, że nam braknie pieniędzy. MZK już są przygotowani do tego, że stoją w blokach startowych i pyk, nawet nie czekają na naszą zgodę. W budżecie MZK jak pamiętam, jest 12,5 mln złotych z naszego miasta, w tym politycznym programie o darmowej komunikacji była mowa, że to pójdzie z tych 12,5 mln złotych. To miało być z tych pieniędzy. Przygotowałem się, przeglądałem materiały. W większych miastach, tam, gdzie Prezydenci są z Platformy Obywatelskiej, komunikacja ma być darmowa, okazało się, że budżety tego nie wytrzymają. Więc coraz więcej mówi się od 1 września o  dzieciach, również mówi się, że generalnie miasto poniżej 100 tys. złotych może mieć problemy z utrzymaniem tej komunikacji na dłuższą metę. My mamy tutaj niespodziankę, to MZK nami rządzi, nadal oskarżam 10 przedstawicieli, w tym naszego, że nie martwili się ani teraz ani wtedy. W tej chwili nie martwią się PKM-em, miejscami pracy kierowców, nie martwią się naszym budżetem miasta Jastrzębia, bo my jesteśmy największym płatnikiem i najmniejszym beneficjentem. Wprowadzenie darmowego transportu dla osób- dla kogo? Dla osób zamieszkałych czy zameldowanych, bo może okazać się, że dzieci nam przybędzie, bo na razie nam ubywa, bo z różnych przyczyn lepiej dziecko wymeldować, żeby płacić mniej za śmieci.  Słuchałem prelegenta, który w pierwszych slajdach stwierdził, że w Europie się od tego odchodzi, że nie ma przykładu, żeby zwiększenie udziału w komunikacji miejskiej spowodowało, że będziemy mniejszy udział w ruchu samochodów, czyli dalej będzie remontować drogi, parkingi. Gdy jednej grupie społecznej za darmo, to następne grupy się też upomną. Bo płatnikami podatku jesteśmy wszyscy. A proszę zobaczyć jak młodzież dojeżdża do Katowic na studia, ściśnięci w Drabasie, czego nikt nie sprawdza. Zrobienie pierwszego kroku w zakresie darmowej komunikacji spowoduje, że populizm wśród radnych wzrośnie. Bo otworzona została „puszka Pandory”, zawsze w takiej sytuacji więcej chętnych jest do skorzystania za darmo. W Londynie bardzo długo była komunikacja za 1 funta, gdy stał się problem w budżecie miasta, zrobiono 1,10 funta. Dla 
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obywateli nie był to problem. Zrozumieli obywatele, że trzeba było podnieść cenę, a my, nawet jak 10 groszy będziemy chcieli podnieść, to „odbierzemy coś co było za darmo”. Oczywiście na wizerunku ci, co mieli to w planie, zyskują. Nie wiem, czy skorzysta z tego budżet naszego miasta. To będzie w przyszłości bardzo poważne obciążenie, a brak rozwiązania systemowego w przyszłości wykluczy tą darmową młodzież, pojeżdżą i wyjadą. Rozmawiałem z wieloma osobami, wiele osób chce, aby było taniej, ale niekoniecznie za darmo. Należy rozważyć możliwość zmiany, nie za darmo, ale za złotówkę czy dwie. Warto to rozważyć, byłem na sesji, oglądałem slajdy, jednak nie mając materiałów, nie jestem w stanie odnieść się do wszystkiego. Winniśmy mówić o pieniądzach,                  o budżecie miasta. Uważam, że traktuje się nas jak maszynkę do głosowania.   Józef Kubera To jest hipokryzja. Sesja miała się odbyć na prośbę PiS-u, pan Matusiak prosił, dlaczego się nie odbyła. Wcześniej o godzinie 14 odbyło się spotkanie dotyczące kolei w mieście, na którym jeden z radnych PiS-u był, spotkanie odbyło się                     o 15.30, poszedł. Jednego radnego zabrakło do quorum. Czy my się szanujemy? A może to jest tak, jak jeden z radnych PiS wystąpił na konferencji prasowej, zapytany o OWN, powiedział, że to będzie odłożone na następną kadencję,                     to jest po to robione, aby nic za pani Prezydent Anny Hetman nie zrobić w mieście. Dlaczego każecie  panią Prezydent i mieszkańców tego miasta. Jednego z radnych jak powstawały sklepy wielkopowierzchniowe w Żorach, w Jastrzębiu było ciężko,  to nazywano „hamulcowym” tego miasta. Na początku tej kadencji chwaliliście się, że „miasto jest nie zadłużone”. Żory były zadłużone, a dziś, proszę, wybudowane hale, jeszcze pięć się wybuduje. Mój kolega, wiceprzewodniczący Rady w Żorach powiedział, że w Jastrzębiu nic się nie wybuduje, bo nie będzie miał kto pracować. Radny Szereda mówił o pieniądzach, ile to pochłonie, przecież PiS szło do wyborów z 500 plus. Powiem panu panie radny, że w tym roku do czerwca, państwo polskie zadłużyło się o ponad 17 mld złotych. Wicepremier Morawiecki kiedyś nieopatrznie powiedział, ile nas kosztuje zadłużenie państwa i to też jest z naszym podatków. A może Państwo oczekujecie polecenia  z Warszawy, może pan Prezes Kaczyński, który wystąpił w górach w stroju z herbem obrażając państwo polskie. Tutaj robicie na złość mieszkańcom miasta, ci ludzie na to nie zasługują.   Piotr Szereda Kolego radny, pojechaliście grubo ale to w Platformie ostatnio modne. PiS dał 500 plus ale znalazł dziurę w podatkach VAT, które przez 8 lat nie załatwiliście             i wyciąga te pieniądze od nieuczciwych ludzi, którzy omijali Urząd Skarbowy. Zadłużenie maleje, jest tendencja zniżkowa.   Lucyna Maryniak Szanowny panie radny Szereda. Kartka, na której pan napisał głupoty, to nie jest podstawa do wystąpienia nawet na tej trybunie. Darmowa komunikacja jest zawsze w granicach miasta, to nie prawda, że „Drabas” jeździ przeładowany na A.Bożka, bo „Drabas” nawet na Bożka nie zajeżdża. Słuchając pana, jako byłego związkowca, który wyprowadził ludzi, którzy zostali bez pieniędzy na Święta, bo wyprowadził ich pan na ulicę..… Pan się nigdy nie przyznał, że Miasto musiało oddać ponad 80 mln zł do budżetu centralnego jako gmina górnicza. A dzisiaj pan mówi, że nie ma na parkingi                    
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i inne rzeczy. Proszę pana ja mam 1200zł emerytury, a wcześniej miałam 800 zł            i jak ja żyję?  A pan mówi o tym, jacy jesteście wspaniałomyślni, to zejdźcie z naszych diet,               to dlaczego na Prezydium siedzi dwóch przedstawiali Klubu PiS?  Józef Kubera Panie radny Szereda, patrzyłem z podziwem na pana działalność związkową,                 ja już widziałem jak pan występował w krawacie w paski, z zielonym liściem PSL-u, a teraz PiS. Niech pan nie jedzie na Platformę, bo za Platformy jeszcze nikt pana nie pałował jako związkowca.   Tadeusz Sławik Emocje są na tej sali, rozmawiamy o sprawach ważnych. To jest dyskusja na temat uchwał finansowych. Winniśmy rozmawiać o liczbach i mechanizmach. Proszę dopowiedzieć jaka będzie technika, czy za każdy przejazd młodego człowieka będzie liczony ten koszt po stronie miasta? Dziś podejmujemy decyzję, jeśli jest wiele wątpliwości, to dotyczą one sposobu realizacji tego zadania. Uważam, że zabrakło dyskusji na Komisjach, gdyby takie dyskusje były, to dziś atmosfera byłaby zupełnie inna. Wiemy, że w budżecie różnica pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi, to jest to, czym, de facto dysponujemy na inwestycje to jest kilkanaście mln zł, a wiemy, że będzie to mniej. Jeśli ten model komunikacji może spowodować iż co roku 1,2 mln zł lub nawet 3 mln zł , iż co roku taką kwotę będziemy musieli dopłacać, będą to koszty stałe miasta. Więc jest pytanie, czy ten model jest najlepszym modelem,  czy winni z tego korzystać wszyscy, cała młodzież. Uważam, iż w przypadku 500 plus winno występować kryterium dochodowe, również była w tym temacie mocna dyskusja. Przez analogię uważam, czy jest zasadne, aby to była cała młodzież, gdyby zrobić inaczej, rozumiem, że byłoby to uciążliwe, trzeba by się posiłkować dokumentami, zaświadczeniami, chciałbym jednak wiedzieć, czy taka wersja była brana pod uwagę, chciałbym, żeby pan Prezydent do tego się odniósł. Ponadto usłyszałem taki wątek na Zgromadzeniu MZK, była taka historia Rudy Śląskiej, gdzie pani Prezydent obiecała w kampanii wyborczej bezpłatną komunikację, wówczas Górnośląski Związek negatywnie zaopiniował w przeciwieństwie do MZK, argumentując, że powinno to być realizowane na tych samych zasadach w każdym samorządzie, a nie tylko w Rudzie Śląskiej. W Gazecie Wyborczej w dniu 21 sierpnia br. ogłoszona jest lista 122 miast, które czeka upadek. Na tej liście jest Jastrzębie. Autor tworząc listę brał pod uwagę czynniki takie jak zmiana liczby mieszkańców, prognoza liczba mieszkańców do 2035 itd. Odnosząc się do sytuacji finansowej miasta, to wśród tych dużo większych wydatków w następnych latach, być może nawet ok. 2,5 mln zł, być może zasadnym byłoby aby komunikacja kosztowała złotówkę? Prezentuję inne spojrzenie. Proszę panie Prezydencie o doprecyzowanie tematu.   Janusz Buda Młodzież będzie korzystała z komunikacji na zasadzie biletu okresowego. Mając tę kartę każdy młody jastrzębianin będzie mógł jechać z dzielnicy Ruptawa do dzielnicy Zdrój, następnie jeśli będzie potrzeba uda się do dzielnicy Szeroka, będzie mógł bez limitu jeździć.  Metodologia liczenia była czytelna, wiemy ile było biletów okresowych młodzieżowych, mówimy o rekompensacie za stratę, czyli uzyskanie przychodu z tytułu sprzedaży biletów. Musieliśmy przeanalizować całe spektrum tych dochodów przeanalizować, również tzw. e-portmonetkę, zakupy 
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biletów u kierowców. Jest to jednoznacznie powiedziane, kwota utraconego dochodu, to będzie raz utracony, to że będzie większa ilość kart, to nie będzie miało przełożenia na rekompensatę, bo mówimy o demografii. Mam nadzieję, że to działanie będzie jednym z elementów, że tutaj ludzie będą chcieli się osiedlać. Wiemy, że tutaj ludzie np. z Katowic przyjeżdżają, bo relatywnie mieszkania są tanie, jest dużo zieleni, przyjazna atmosfera, dużo się dzieje. Jestem zdziwiony tym, że wyliczone zostały 2,5 mln zł, nie będzie z tego tytułu opłat, że młody człowiek będzie jeździł kilka razy.  Co do dyskryminacji młodzieży, która chce jechać dalej, młodzież również skorzysta, bo kupi bilet S-1, a do granic miasta będzie jechać nieodpłatnie. Najbardziej sprawiedliwym miernikiem jest, że każde dziecko ma pełny dostęp, może w każdym czasie i miejscu przemieszczać się po mieście.  Być może nastąpi wzrost przychodów z biletów, bo być może rodzic, jeżdżąc z dziećmi sam kupi bilet. Rekompensata mogła być teoretycznie wyliczona w MZK, jednak chcieliśmy, aby wykonali to eksperci z Uniwersytetu Ekonomicznego                            w Katowicach na podstawie danych z MZK, danych GUS.  Tadeusz Sławik  Jak będzie liczona rekompensata? Czy to będzie uzależnione od ilości przejazdów ?  Janusz Buda Niezależnie od ilości przejazdów młodych ludzi.   Urszula Sobik Kolejny raz zadaję to pytanie, czy Żory i Pawłowice, jaka jest szansa aby od nich otrzymać utracone pieniądze, rekompensatę. Oni to prowadzą od paru lat, pośrednio doprowadziło to do problemów finansowych naszej firmy.   Janusz Buda Zawsze podkreślam, Związek niesie to, że możemy tworzyć te linie lokalne,                  a także do innych miast. Każdy winien uczciwie płacić za to, co otrzymuje. My jako miasto Jastrzębie robimy, nie wchodząc w szczegóły,  tak, pracujemy nad tym. W sposób merytoryczny wystąpimy w tej sprawie bo uważamy, że jeśli będziemy mieli odpowiednie zasoby jako Związek będziemy mogli w sposób elastyczny wspierać nasze Przedsiębiorstwo, nie ukrywam, że wiele jest do zrobienia, aby ten transport był bardziej doceniany, lepszy, przyjaźniejszy. Pierwszy krok już został zrobiony.   Damian Gałuszka Wszyscy chcemy, aby bezpłatna komunikacja była. Bardzo podobało mi się wystąpienie radnej Chojeckiej, która uczyła mnie samorządu. Dziś zabrakło jednej kwestii, nie może być tak, że my, radni, dowiadujemy się z mediów, że pani Prezydent robi bezpłatną komunikację. Radni nie byli do końca poinformowani, co mamy głosować, podziwiam pracę pana Janusza Budy w MZK, gdzie nie jest lekko. Sam pan potwierdza, że dostaliśmy zgodę MZK na bezpłatną komunikację, a Rada Miasta została podstawiona pod ścianą, aby ten wniosek przegłosować i zgodzić się na bezpłatną komunikację dla dzieci i młodzieży. Nie uważam, że nasi radni są aż tak odważni aby nie zgodzić się na to, aby nasze dzieci jeździły za darmo.   
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Szymon Klimczak Mnie też wiele rzeczy się nie podoba, tryb mi się nie podoba, że to sesja nadzwyczajna, skoro mowa o bezpłatnej komunikacji już tyle, to może winno się to odbyć w normalnym trybie, w normalnej procedurze, wówczas głosów emocjonalnych byłoby mniej na tej sali. Protestuję przeciwko takim sformułowaniom, iż nieobecność 9 radnych z Klubu Prawa i Sprawiedliwości zbojkotowało sesję. 9 radnych z 23 to nie jest 50%. Należałoby spytać każdego radnego z osobna o powód nieobecności. Dobra rada dla pani Prezydent, proszę o przygotowanie materiałów na piśmie dla radnych, uważam, że takie materiały dla radnych winny być. Ceny biletów mamy bardzo wysokie, warszawskie, a ilość przystanków, jakość obsługi, pasażerów uwiera. Winniśmy zaplanować, wyliczyć te kwoty, przewidzieć następstwa na przyszłość.  Przedkładam propozycję grupy radnych, która nie zakłada rozwiązania aby iść tak daleko, żeby tworzyć bezpłatną komunikację, a aby ułatwić życie wszystkim pasażerom, obniżyć ceny z warszawskich na jastrzębskie. Proponuję rozwiązanie, znane z Pawłowic, taryfa całodzienna. Przygotowałem projekt uchwały, aby było nam łatwiej, ceny biletów całodziennych obniżyć do 4 zł bilet normalny, 2 złote bilet ulgowy, w skali biletu miesięcznego 60 zł normalny i 30 zł ulgowy. Uprośćmy to, dostrzegam w tym szansę pogodzenia interesów. Bądźmy odpowiedzialnymi, a nie tanimi populistami, zawsze można w jedną czy drugą stronę rozwiązanie przenieść. Staropolskie porzekadło prawi, że lepiej tysiąc razy nie dać, niż raz zabrać. A co, jeśli okaże się, że ta komunikacja miejska nabije nam tak rachunek, że będziemy mieli problem z pokryciem tych środków. Popatrzmy na to trochę inaczej, idźmy w rozwiązanie pomiędzy, nie idźmy                  w skrajne rozwiązania. Proponowane rozwiązanie jest rozwiązaniem dla wszystkich, nie tylko dla młodzieży, ze wskazaniem na obniżkę cen biletów. Zgłaszam wniosek o zmianę porządku obrad w ten sposób, aby wprowadzić pod obrady projekt uchwały, który podpisało 9 radnych z różnych opcji, w czasie przerwy, o którą poproszę, będzie można się zapoznać z tym projektem uchwały. Poddajmy go pod głosowanie. Poproszę o przerwę po dyskusji.   Lucyna Maryniak Jak to wspaniałomyślnie radni się dowiedzieli, że mamy ekonomistów wśród radnych, pan Szereda lepiej umie obliczyć od doktorów, pan Klimczak…  Szymon Klimczak Proszę nie krytykować radnych tylko wypowiedzieć się merytorycznie..  Lucyna Maryniak  A pan nie wiedział, ile dziś jest w projekcie uchwały przygotowane na sport! Panie Klimczak czy pan wie ile dziś kosztuje dobowy bilet…..to o czym my mówimy, jeśli pan proponuje 4 złote, a dziś dobowy bilet jest 5 złotych. Jaka jest różnica? Jeśli pan dzisiaj proponuje nowe rozwiązania, to na to nie trzeba wyliczeń? Bo pan to zaproponował. Zwracam się do radnych, czy przez tyle lat kadencji wiedzieliście, że do darmowej komunikacji w Żorach i do linii E na Rybnik trzeba dopłacać? Ja nie wiedziałam, i wątpię czy wy też. A tego dowiedzieliśmy się od pana Prezydenta Budy, dzięki jego zaangażowaniu i pracowitości, który przekonuje, wylicza i tłumaczy.  A teraz wychodzi pan Klimczak i ma nowy projekt. Dlatego proszę was z tej mównicy, jeśli nie chcecie pomóc, to nie przeszkadzajcie. Trafia nam się osobowość w postaci pana Budy, człowieka, który się nie załamuje. Jak my jako 
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miasto jesteśmy traktowani przez inne gminy, Suszec, Żory, Mszana? Taki Suszec, czy Czerwionka do „wspólnego gara” dają niewiele, ale mają wielkie pretensje, albo są niemi, gdy mówi się o naszym mieście. Panie Szereda, powiem panu prawdę, nie fikcję, z pana kartki. To nieprawda, że w Żorach, czy w innych miastach, jeśli jest komunikacja darmowa dla wszystkich, zwiększa się ilość wozokilometrów. To nieprawda. Niech pan porozmawia z kierowcami z darmowej komunikacji w Żorach. Oni najlepiej wiedzą, że zmniejszyła się ilość wozokilometrów. Panie Prezydencie i pani Prezydent dziwię się, że przez tyle miesięcy państwo tłumaczycie, jesteście cierpliwi, otwarci, dlaczego radny, który nie zrozumiał tematu nie mógł zapukać indywidualnie, przyjść i zapytać. Tego nie rozumiem bo ja to robię. Dzisiaj tu, publicznie mówicie o tym, że byliście niedoinformowani, może chcieliście być niedoinformowani. Państwo radni, nie chcę być niegrzeczna ale za chwilę pójdę do poczty, gdzie leżą dla was przygotowane dokumenty. Dziś siedzicie bez dokumentów, nawet nie wiecie, jaka jest dziś kolejność uchwał. Jak można przyjść na Sesję i nie mieć nic przed sobą.  Jeśli boicie się państwo, że miasto będzie zadłużone przez wprowadzenie komunikacji darmowej, to się wstrzymajcie.   Szymon Klimczak Nigdy nie miałem się za ekonomistę, bilet dobowy ulgowy kosztuje 5 złotych, a 10 złotych dobowy normalny, a z 10 złotych proponuję obniżenie na 4 złote.   Tadeusz Markiewicz Nie zgodzę się z jedną rzeczą, o której mówił pan Janusz Buda. Ilość kursów nie wpłynie na dodatkowe środki. Nie można krytykować radnych, że mają inne zdanie. Ani Rada, ani poszczególny radny nie jest zobowiązany wnioskiem Prezydenta, ma pełne prawo mieć własne zdanie, które musi wypowiedzieć. Wolałbym, aby te osoby powstrzymały się od tego. Widzę ich cudowną przemianę, argumenty, które używano kilka lat do tyłu, które były przeciwne, krytykowano. A dziś mówi się, że Rada ma głosować w ciemno.  Rada nie głosuje w ciemno, każdy głosuje wg własnego sumienia. Gdyby te pieniądze były w budżecie, to nie byłoby tej sesji nadzwyczajnej, przy okazji takich sesji zawsze próbuje się przemycić coś, co mogłoby być dyskutowane, odrzucone, niepopularne. A potem się atakuje, że Rada nie przegłosowała. Takim przykładem mogło być dołożenie środków na ulicę Mazowiecką. Pan radny Klimczak ma pełne prawo wnieść projekt uchwały. W sprawie kolejnych zmian budżetowych ujętych w projekcie uchwały, jaka jest przyczyna zdjęcia środków z projektu transgranicznego OWN i przekładamy na kolejne lata?  Roman Foksowicz Odbył się drugi przetarg, kwota wcześniejsza była za mała i trzeba było podwyższyć. Poprzedni przetarg był unieważniony bo oferenci popełnili wiele błędów. W tym przetargu na razie jest wszystko ok, pozostaje kwota brakująca do uzupełnienia do tego, co wynika z przetargu. Przesunięcie na rok następny wynika z harmonogramu pracy.   Andrzej Matusiak Ta sesja nie odbywa się na temat Matusiaków, tylko na temat komunikacji, nie życzę sobie pani Lucyno, żeby pani jako radna krytykowała innych radnych. Przez kilka lat zadawałem pani pytania co do komunikacji. Pani startując z poparciem Platformy Obywatelskiej przekazywała mieszkańcom, że będzie to komunikacja 
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dla wszystkich, w tej chwili okazuje się, że tak nie będzie. Jeśli szukaliśmy jako radni staraliśmy się znaleźć środki finansowe na to, że w ciężkiej sytuacji był zarówno sport jak i edukacja, odpowiadała pani, że nie możemy zwiększać wydatków stałych, bo nie zamkniemy budżetu, my to zrozumieliśmy. Znaleźliśmy środki finansowe na to, aby tutaj w Urzędzie Miasta choćby minimalnie podwyższyć. Zobaczcie państwo , co się dzieje. Dużo osób rezygnuje z pracy                  w Urzędzie Miasta, pracownicy zarabiają mało. Teraz widać, że są środki finansowe w mieście, ale nie chciano, ze strony pani Prezydent, aby ci pracownicy dostali podwyżkę, bo widać z tego , że są pieniądze na wydatkach stałych, a pani robi w ten sposób, że jak gdyby, ogranicza możliwość podniesienia stawek. W poprzedni kadencji radni mówili o tym, aby obniżać podatki, a zwiększać wydatki. W jakiej bylibyśmy sytuacji, podobnie jak Żory, które musza oddawać tak wielkie pieniądze. A jak się w naszym mieście inwestycje robi? Mamy przedsiębiorcę, ale co się robi, remontuje się część Rolniczej, a nie myśli się o tym, aby zadbać o wszystkich. Do tego przedsiębiorcy przyjeżdżają przedstawiciele firm zagranicznych, winno myśleć się o tym, aby firmom, które są od lat w naszym mieście, pomóc. Aby nie było wstyd, a tak jest.  Prosiłem na tej Sesji, żeby mi przesłano materiały mailem, nie otrzymałem do dziś, chciałem się w tej sprawie skonsultować, a państwo nie pozwoliliście na to. Jeśli ma być prezentacja, to należy dać radnym wcześniej prezentację, aby się mogli przygotować, i móc zadać konkretne pytania. Państwo robicie wszystko, aby ograniczyć wiedzę radnych. Nasz Klub składał uchwały, a państwo nie złożyliście żadnej. To nie jest tak, że nie bierzemy materiałów, ja osobiście materiały czytam i odkładam z powrotem i nie życzę sobie aby mi ktoś grzebał w półce. Sami państwo widzieliście, jak ciężka jest sytuacja dla działaczy sportowych, dzięki poprawkom Klubów radnych Wspólnota Samorządowa, PiS                  i Samorządne Jastrzębie udało nam się dołożyć coś do działalności klubów sportowych i to jest dbałość radnych. Chcę wiedzieć, czy była możliwość zadbania o PKM. Państwo dajecie możliwość zarobienia dla MZK, a PKM nic z tego nie będzie miał więcej.  Pani radna proszę nie zaglądać do mojej półki.  Swojego czasu na Komisje przychodziła pani z Bzia, mówiła o trudnej sytuacji finansowej, ta osoba chciała udać się do Centrum na różne odbywające się imprezy, zwróciła się do nas, ja wówczas powiedziałem tej pani, że pani Prezydent, która startowała z list Platformy Obywatelskiej i obiecywała, że będzie darmowa komunikacja dla wszystkich i na pewno tak będzie. Niestety dziś dowiadujemy się, że ta pani musi jeszcze zaczekać.   Roman Foksowicz Zawsze wnosiliśmy o to, aby nie podwyższać podatków, tym bardziej dla gospodarki podatek transportowy czyli typowo dla gospodarki, gdzie wpływ do budżetu jest ok. 60-80 tys. zł., co nie byłoby tragedią dla miasta, że ten podatek nie zostaje podwyższony, tylko pomocą dla przedsiębiorców. Tego typu działania pro gospodarcze zawsze prowadziliśmy. Drugi temat ul. Rolnicza, gdyby pan dobrze obserwował budżet, to wiedziałby pan, że to, co zostało zrobione to jest pierwszy etap robót, na przyszły rok planowany jest drugi etap, wraz                          z przebudową niebezpiecznego skrzyżowania z ulicą Cichą, tam również jest firma „Błysk” i dojazd powinien zostać zrobiony. Ulica Rolnicza to ok. 2,5-3 km, trudno jednorazowo zrobić tak dużą inwestycję, priorytetem było przygotowanie wjazdu, a poprzednio w ogóle nie było przygotowane, aby inwestor mógł wejść 
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na ten teren. Nie wspomnę o tych nieszczęsnych słupach, których nie udało się tyle lat przestawić i przebudować drogi.   Anna Hetman Dyskusja o komunikacji wzbudza wiele emocji, co nie dziwi, wiele głosów, które tutaj padły zwłaszcza ze strony PiS-u to czysta demagogia. Zarzucacie nam państwo pewne rzeczy, a sami robicie to samo, a może jeszcze gorzej. Gdzie są obliczenia do tego projektu uchwały, jaki będzie skutek dla Urzędu Miasta. Algorytm wg którego jest obliczana nasza tzw. rekompensata, to z wypowiedzi niektórych radnych wynika, nawet po wyraźnym wytłumaczeniu pana Prezydenta, że nadal nie rozumieją. To nie będzie za każde odbicie pasażera tylko w oparciu o dane z 2016 roku. Ta propozycja nie jest idealna, dawno byłaby darmowa komunikacja za 0 złotych, gdyby nie państwa opór i przeciąganie w czasie. Co oznacza złożenie tego projektu uchwały? Oczywiście przeciągnięcie w czasie aby nic nie zostało zrobione. Nie ugnę się teraz przy tym, nie zgadzam się na wprowadzenie jakiegokolwiek projektu uchwały z państwa strony, to my złożyliśmy wniosek o zwołanie tej sesji.  Była sesja poświęcona komunikacji, mieliście państwo możliwość przyjść i przedyskutować, być może dyskusja byłaby inna. Nie może być tak, że robicie ze wszystkich, z siebie samych, z nas, urzędników i z mieszkańców, kogoś, kto nie wie, o czym mówi. Z państwa wypowiedzi wynika, że wy nie zawsze wiecie, o czym mówicie. Jeśli jest propozycja, to również oczekuję konkretnych obliczeń. Dla mnie liczą się przede wszystkim finanse publiczne, darmowa komunikacja dla wszystkich mieszkańców mieściłaby się w cenie 12,5 mln złotych, gdyby w 2015 roku uchwała o wyjściu z MZK była skuteczna. To był czas najlepszy dla uratowania PKM i dla wprowadzenia tej komunikacji. Stało się inaczej. Czy my myślimy                    o PKM? Oczywiście. Dlatego nie zlikwidowaliśmy tych pustych przebiegów,                     o których mówi radna Lucyna i mieszkańcy, tylko dlatego nie zmieniliśmy zakresów linii, nie zmieniliśmy tras, ani nie zlikwidowaliśmy, nie mówimy na ten moment o reorganizacji w tym zakresie, ze względu na PKM, bo to z automatu wiązałoby się ze zmniejszeniem przychodów w tej firmie. Mówiąc o MZK, o komunikacji i o PKM musimy wiedzieć o jednym, że to nie jest doskonały twór, pracujemy nad tym aby przeorganizować bądź firmę, bądź finansowanie w MZK. To nie może być tak, że Jastrzębie ponosi z roku na rok ciężar finansowania komunikacji Żor, Pawłowic, Suszca. Na terenie kraju jest kilka miast, gdzie wprowadzana jest bezpłatna komunikacja dla dzieci, jest to typowe działanie polityki prorodzinnej, nie jest to populizm. Również można by dyskutować na temat 500 plus, dlaczego pierwsze dziecko nie otrzymuje tych środków, ale po co dyskutować, skupmy się na naszym mieście.  Od 9-12 mln zostanie w kieszeniach mieszkańców, to te pieniądze mogą być spożytkowane na różne inne cele, powrócą one do budżetu. Pan Matusiak przywołał środki na sport i na wynagrodzenia. Cóż to są za pieniądze. Panie radny w poprzednich latach na sport w ciągu całego roku była przekazywana kwota ponad 800 tysięcy, od roku 2015 nie na pana wniosek, niespełna 1,5 mln. W grudniu zmieniliście kwotę i ona została zwiększona. Teraz bez waszych decyzji, sport dostał kolejne pieniądze. Ile byśmy tam włożyli, tak te pieniądze zostaną spożytkowane. Na rozwój miasta trzeba patrzeć szeroko i decyzje podejmować nie tylko w jednej sferze. Sfera społeczna jest bardzo ważna, nasze miasto ma wiele interesujących propozycji, jest postrzegane pozytywnie. Rzeczywiście w Gazecie Wyborczej mówią o takich prognozach, są to dane z lat wcześniejszych, do roku 2014. Wprowadzamy teraz wiele różnych rozwiązań, mających zachęcić mieszkańców i inwestorów do 
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przyjścia do miasta. Mówię tu o zwolnieniach podatkowych, wydarzeniach, program komunikacja za 0 zł ma konkretne założenia. To ekologia, o września będziemy mieli 20 różnych czujek rozmieszczonych w mieście, będziemy wiedzieć gdzie i z jakiego powodu jest największe zanieczyszczenie. Musimy dbać o to, aby żyło się dobrze i zdrowo. To również zwiększenie mobilności mieszkańców. Młodzież i osoby starsze muszą się najwięcej przemieszczać, aby to miasto żyło, kwitnął handel i ludzie między sobą przebywali. Musimy myśleć o szeroko rozumianym rozwoju i wspomaganie rodzin w naszym mieście. Była tutaj podnoszona kwestia, że państwo nie wiedzieliście wcześniej o wprowadzeniu komunikacji za 0 złotych. Zarzucacie państwo tryb wprowadzenie tej uchwały. Cały czas powtarzam, że prawda zawsze się obroni. Na każdej sesji te informacje były przedstawiane. Analogicznie do każdej uchwały moglibyście to samo zarzucić. Tak został skonstruowany cały system, że władza wykonawcza z uchwałodawczą porozumiewa się na komisjach i sesjach. Jest tam czas na dyskusje, zadawanie pytań, a jeśli ktoś nie wie, to przychodzi do merytorycznego Wydziału i dopytuje się. Propozycja, którą państwo przedkładacie jest nie do zaakceptowania, ten projekt uchwały mogliście państwo przedłożyć na sesji nadzwyczajnej, która została specjalnie na waszą prośbę zwołana. Traktujmy się poważnie i szanujmy się. Ponieważ ta sesja jest zwołana na mój wniosek, uważam, że nie będziemy tej uchwały wprowadzać.   Tadeusz Markiewicz Czy dobrze usłyszałem, że chcemy pomóc PKM-owi tym, że mamy nadmierną ilość kilometrów i wozimy to puste powietrze. Uważam, że jest to bardzo źle. Powszechnie wiadomo jest to, że PKM jeździ za grosze. To nie lepiej urealnić linie i zapłacić więcej PKM-owi?   Anna Hetman Optymalizacja linii musi nastąpić, to nie może być tak, że wozimy puste powietrze i ciągle płacimy za wozokilometry. Na chwilę obecną nie obniżamy wozokilometrów ze względu na przetarg na związanie umową przetargową i w związku z audytem, który jest prowadzony. To audyt pokaże nam, jakie zmiany mają być wprowadzone w MZK.   Andrzej Matusiak Podjęliśmy uchwałę o wyjściu z MZK, a państwo przez 6 miesięcy nie zrobiliście nic, zamówiliście ekspertyzy, z których nic nie wynikało. Wtedy na tablicach informacyjnych MZK pojawiła się informacja o tym, że od dnia 1 stycznia roku 2016 nie będzie żadnej komunikacji z uwagi na to, że Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój podjęła decyzję o wyjściu z MZK. Pytaliśmy się wielokrotnie co dalej z tym będzie. Państwo nie mieliście żadnego pomysłu mimo, że wydaliście środki                    z budżetu miasta na ekspertyzy.   Janusz Buda Ekspertyza została wykonana w momencie gdy my, jako Miasto występujemy z MZK, było to zasadne, bo aby cokolwiek budować, trzeba dane mieć. MZK wywierała nacisk psychologiczny poprzez mieszkańców na państwa, przecież te środki bezpośrednio dostawałby PKM. Nie byłoby tej nadbudowy Związku, taka jest rzeczywistość.    
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Szymon Klimczak Padło sformułowanie przez panią Prezydent odnośnie danych, my jako radni nie mamy danych. Co do skutków to będą raczej pozytywne. Pani Prezydent zarzuca pani radnym PiS że jesteśmy głównymi blokującymi, natomiast pani postawa wskazuje, że pani nie ma nawet ochoty zobaczyć projektu uchwały, pod którym podpisało się 9 radnych. Wobec tego wniosę ten projekt do Przewodniczącego, jednak apeluję do pani Prezydent jeszcze raz, aby wyrazić zgodę na zapoznanie się z tym projektem uchwały, wyrazić zgodę na to. Niech zdecyduje organ stanowiący, a nie z góry zablokuje to organ wykonawczy.   Alina Chojecka Odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez radnego Przewodniczącego Komisji Skarbu. Wniosek ten jest stricte budżetowy. Panie radny, mówił pan o dwóch elementach, o zapoznaniu się i poddaniu pod głosowanie. Co do pierwszej rzeczy to uważam, że radni winni się zapoznać, na Komisji Skarbu, co do drugiego punktu to wielką nieodpowiedzialnością byłoby głosowanie tego projektu uchwały. My dziś nie posiadamy żadnych informacji merytorycznych oprócz zapisu uchwały, jaki jest skutek finansowy dla MZK, rekompensaty za utracone dochody. Radna Urszula mówiła o tym, że wobec Pawłowic czy Żor MZK nie dopominało się o rekompensatę utraconych dochodów, a dziś, gdy Miasto Jastrzębie-Zdrój chce wprowadzić bezpłatną komunikację, mówi się                              o rekompensacie. Gdzie jest sprawiedliwość wobec wszystkich członków MZK.   Anna Hetman Chętnie zapoznam się z propozycją państwa radnych, poprzednio zgłaszaliście państwo propozycję wprowadzenia jednej bezpłatnej linii dla wszystkich, widać, że nie ma żadnej konkretnej propozycji i obliczeń. Demokracja jak najbardziej, to mieszkańcy wybrali mój program, z którego chcę się wywiązać, sukcesywnie wszystko realizuję. Wszędzie tam, gdzie nikt mi nie przeszkadza, idziemy do przodu. Odpowiedź jest zero-jedynkowa, albo państwo jesteście za wprowadzeniem mojej decyzji albo nie. Każdy z państwa ma swój głos, wynik będzie jasny dla mnie, dla każdego mieszkańca miasta.   Tadeusz Sławik Został zgłoszony wniosek i projekt uchwały, kojarzę z Henrykiem Sienkiewiczem i z Kalim, jak Kalemu ukraść to źle, jak Kali kradnie, to jest dobrze. Nie mamy przygotowanych wyliczeń, ja ich nie mam, tylko miałem je na ekranie, a byłem nieobecny. Zawsze z troską patrzę na koszty stałe, dyskutujemy, jakie decyzje podjąć. Pani Prezydent mówi, że tam, gdzie nikt nie przeszkadza, jest dobrze, proszę zobaczyć łaźnie, jaką pani koncepcję wybrała, mogła być ta koncepcja biznesowa, która przynosiłaby koszty, a pani wybrała inne rozwiązanie. Muzeum to będą koszty. Komunikacja- które rozwiązanie jest najlepsze, czy to będzie 1,2 mln? Jeśli będzie zgłaszane zwiększenie tych środków, będę zawsze głosował przeciw zwiększeniu tych pieniędzy,  bo pani po wielokroć oświadczała, że to jest dobrze wyliczone.   Janusz Buda Ustalona stawka rekompensaty może wzrastać, jeśli wzrastać będzie ilość osób uprawnionych, a na tym nam zależy aby wzrastała ilość dzieci i młodzieży. Są to czynniki obiektywne.  
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Roman Foksowicz Radny przedstawił projekt uchwały, który nie ma żadnych wyliczeń ani opracowań, radny Klimczak nie jest dla mnie autorytetem ekonomicznym, chciałbym widzieć realne obliczenia  w temacie.   Szymon Klimczak Panie Prezydencie nawet nie chciałbym być autorytetem ekonomicznym, ze swoim projektem uchwały i grupą wnioskodawców mogę zaczekać, natomiast widzę, że państwo nie czekacie i w trybie sesji nadzwyczajnej to wnosicie.   Piotr Szereda  Radny nie ma sztabu ludzi, którzy powinni to policzyć, a radny, który ma pomysł, nie powinien myśleć nad tym pomysłem bo po co? Ja mam swój.  Andrzej Matusiak Pani Prezydent tylko dlatego że to jest projekt radnych - nie uwzględnia tego. Wielokrotnie mieliśmy taki przykład, że Rada Miasta złożyła wniosek, a pani Prezydent wniosku nie wykonała. Przykład to Moszczenica, Gazeta Jastrząb, materiały promocyjne. Trzeba się zastanowić, po co ta Rada Miasta jest, skoro pani Prezydent i tak nie toleruje Rady Miasta. Proponuję w ten sposób, aby uchwałę, którą podpiszemy, abyście państwo zlecili MZK aby zrobiło wyliczenie                i my do tego tematu wracamy, jeśli okaże się, że jest to zasadne, to zmienimy to.   Lucyna Maryniak To nieprawda panie Andrzeju Matusiak, że pani Prezydent nie honoruje tych ustaleń, które zapadają w tej Izbie, to, że nie może powstać Rada redakcyjna przy gazecie Jastrząb, to pan doskonale wie, że była informacja, że może być przy gazecie, a nie w gazecie. Mówi pan o gadżetach, zaproponował – pani Prezydent odpowiada finansowo za gadżety, a pan je rozdaje, kto by się zgodził.   Andrzej Matusiak Przypomnę tylko, że wniosek dotyczył opracowania Statutu, aby Radca Prawny nam to przedstawił. My nie posiadamy Radcy Prawnego, w związku z tym, żeby nie ponosić dodatkowych kosztów, zwróciliśmy się do Pani Prezydent, przegłosowaliśmy to,  a pani Prezydent powiedziała, że nie zrobi tego. Rada Miasta własnym sumptem przygotowała to, uchwała we wrześniu wejdzie pod obrady. Proszę się zapoznać z tym projektem uchwały.   Łukasz Kasza Ogłaszam 10 minut przerwy, uważam dyskusję za wyczerpaną.   PRZERWA  17.45  -  18.00.  Łukasz Kasza Wpłynął wniosek o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój, w zakresie organizacji lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, jako że procedujemy w trybie sesji nadzwyczajnej, pytam panią Prezydent czy wyraża zgodę na wprowadzenie tego projektu pod obrady.  
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Anna Hetman Nie wyrażam zgody.   Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.112.2017 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój została przyjęta głosami: za - 13, przeciw – 2, wstrzymujących się - 5.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok.                                                                                                                                                                                               Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są dalsze pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.113.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, została podjęta głosami: za – 13, przeciw – 2, wstrzymujących się – 4.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.79.2017 Rady Miasta Jastrzębie – Zdrój z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój  Pracownik Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej Joanna Gryczka omówiła projekt uchwały.                                                                                                                                                                Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.114.2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.79.2017 Rady Miasta Jastrzębie – Zdrój z dnia 25 maja 2017 r. w sprawie zasad 
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wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w kład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój.  Pracownik Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej Joanna Gryczka omówiła projekt uchwały.                                                                                                                                                                                                                                        Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.115.2017 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości  od osoby prawnej nieruchomości gruntowej,  Roman Foksowicz W 2010 roku Rada Miasta podjęła uchwałę zezwalającą na nabycie nieruchomości, został sporządzony operat szacunkowy, nie odpowiadało to wyobrażeniom zbywcy, wycofał się z tego aby sprzedać nieruchomość miastu. Konieczne jest uchylenie tej uchwały bowiem kolejny projekt uchwały to zgoda na nabycie gruntu do zasobów gminy, gdzie kwestia ceny jest omówiona.   Tadeusz Sławik Kozia alejka jest znana w historii naszego miasta, jaka była propozycja pokazania tej alejki.  Roman Foksowicz Charakter „koziej alejki” został zachowany, wyeksponować zieleń, miejsce to jest jednym z elementów historycznych naszego miasta.  
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 Tadeusz Markiewicz Rozumiem, że właściciel sprzeda nam obecnie stricte „kozią alejkę”, czy nie wystąpi konflikt na styku kodeksu cywilnego w zakresie drzew i innych rzeczy. Czy nie wystąpią trudności we właściwym utrzymaniu drzewostanu.   Roman Foksowicz Z jednej strony jest droga dojazdowa do budynków mieszkalnych, nieruchomość ta graniczy z nieruchomością miasta, jest tam bezpośredni dostęp, więc nie powinno być problemów.                                                                                                                                                                    Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.116.2017 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości  od osoby prawnej nieruchomości gruntowej, została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej nieruchomości gruntowej,                                                                                                                                                                                                                                                         Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.117.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój os osoby prawnej nieruchomości gruntowej, została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.    Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta 
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Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wyzwolenia z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej   Tadeusz Markiewicz Czy tę działkę wydzielano, co z resztą tej działki?  Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału Mienia Ten fragment został wydzielony na potrzeby zbycia, przez tę działkę przebiega linia wysokiego napięcia 220 KV, w związku z planami przebudowy ulicy Wyzwolenia część parceli osób, które złożyły wniosek o nabycie fragmentu, wnioskodawcy złożyli wniosek o nabycie parceli miejskiej, na stworzenie miejsc postojowych.   Tadeusz Markiewicz Obawiam się, czy ta reszta, która zostaje, nie utrudni zagospodarowania dalszej części.   Elżbieta Siwiec Wydaje mi się, że złą zasadą stało się wydzielanie lepszych kawałków do kupienia jako działkę, a potem dobieranie tych skrawków na polepszenie już istniejącej zabudowy czy działki, nie wiem, czy to jest gospodarska ręka w mieście.   Roman Foksowicz Ta nieruchomość nie nadaje się do żadnej zabudowy ze względu na biegnącą linię KV, a w pobliżu jest druga, wzajemnie pola oddziaływania blokują                             się i uniemożliwiają budowę czegokolwiek.                                                                                                                                                        Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.118.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Wyzwolenia z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowa- nia nieruchomości przyległej  została podjęta głosami: za – 14, przeciw – 1, wstrzymujących się – 5.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej                                                                                                                                                                                                                                 Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
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- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.119.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej  została podjęta głosami: za – 19,  przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej                                                                                                                                                                                                      Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.120.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości  gruntowej stanowiącej  własność  Miasta  Jastrzębie - Zdrój położonej  przy ulicy 1 Maja z przeznaczeniem na poprawienie  warunków  zagospodarowania nieruchomości  przyległej  została podjęta głosami: za – 19,  przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie ograniczonym prawem rzeczowym nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu Państwa będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Jastrzębie-Zdrój,  położonej przy ulicy Mazowieckiej oraz sprzedaż prawa użytkowania wieczystego w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania  nieruchomości przyległej                                                                                                                                                               Daniel Zarzycki Dwie parcele pokazane na załączniku graficznym kolorem żółtym tj. działki nr 147/12 i 147/10 znajdują się pomiędzy parcelą osoby prywatnej 147/5, inwestor 
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chce zabudować te parcele. Z lewej strony znajduje się budynek gdzie znajduje się apteka, sklep Plastuś i inne. Przedmiotem zbycia jest działka 147/10 i 147/12, jednocześnie chcemy sobie zapewnić prawa do obsługi gminnej nieruchomości zabudowanej tym budynkiem poprzez ustanowienie służebności.   Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.121.2017 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie ograniczonym prawem rzeczowym nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu Państwa będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Jastrzębie-Zdrój,  położonej przy ulicy Mazowieckiej oraz sprzedaż prawa użytkowania wieczystego w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania  nieruchomości przyległej   została podjęta głosami: za – 19,  przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Załącznika nr 1 do Uchwały nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej  i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój  Anna Hetman  Treść uchwały pozostaje taka sama, zmiana dotyczy załącznika, w którym wymienione są placówki, które od września będą obsługiwane przez MZOSiP.  Tadeusz Sławik Czy to dotyczy wszystkich placówek?  Anna Hetman W tej chwili obsługa dotyczy tych placówek obsługiwanych dotychczas przez MZOSiP, wchodzą wszystkie przedszkola oraz szkoły, które zgłosiły do tego chęć, jest to decyzja szkół.   Anna Toborowicz Kiedy będą włączone następne placówki i gdzie będzie znajdować się siedziba, czy siedziba na ul. 1 Maja jest aktualna.   Anna Hetman W tej chwili trudno jest nam określić termin, od kiedy będą wszystkie jednostki objęte. Nadal siedziba jest tu w Urzędzie Miasta, docelowo siedziba będzie w 
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obecnym Zespole Szkół Handlowych, pracujemy nad tym, aby środki, które zostały, były przeznaczone na modernizację tego budynku.   Elżbieta Siwiec Kto personalnie podejmuje decyzje czy placówka jest obsługiwana przez MZOSiP?  Anna Hetman Decyzję podejmują dyrektorzy.                                                                                                                                                                       Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.121.2017 w sprawie zmiany Załącznika nr 1 do Uchwały nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój    została podjęta głosami: za – 20,  przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  –  przedstawiła projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta  Jastrzębie - Zdrój  z  dnia 27 października 2016 r. w  sprawie  Rocznego  programu współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego i o wolontariacie na rok 2017 i Uchwałę nr VIII.50.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia  30 marca 2017 r. zmieniającą Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 r. w sprawie Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017  Ewa Gutowska  OPS otrzymał środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego, z tego tytułu wprowadzona jest zmiana, gdyż daje to możliwość prowadzenia placówki wsparcia dziennego w formie opiekuńczej dla dzieci na terenie naszego miasta. Zadanie może być przekazane tylko w drodze konkursu, będzie powierzone organizacji pozarządowej, konkurs zostanie powierzony w miesiącu wrześniu.                                                                                                                                                                                                              Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała XVI.121.2017 zmieniająca Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta  Jastrzębie - Zdrój  z  dnia 27 października 2016 r. w  sprawie  
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Rocznego  programu współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego i o wolontariacie na rok 2017 i Uchwałę nr VIII.50.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 30 marca 2017 r. zmieniającą Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 r. w sprawie Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017  została podjęta głosami: za – 20,  przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.   Ad.4. Wolne głosy i wnioski.  Anna Toborowicz Zwracam się do radnych, szczególnie Komisji Edukacji i Polityki Społecznej                        i informuję, iż data posiedzenia wyjazdowego uległa zmianie na dzień 29 sierpnia br. Zapraszam radnych na posiedzenie Komisji.   Roman Foksowicz Przypominam członkom Zespołu ds. analizy kolejowej o spotkaniu 1 września                   o godzinie 12, w czwartek otrzymacie państwo materiały, prosimy o przesłanie uwag do dnia 29 sierpnia do godziny 12 celem uwzględniania tych uwag.   Damian Gałuszka Proszę o rozważenie zmianę terminu, ze względu na nakładające się terminy.   Bernadeta Magiera Zwracam się do Przewodniczącego Rady Miasta. Jakim kluczem się pan posługiwał przydzielając  wyjazdy do miast partnerskich dla radnych?  Łukasz Kasza W ogóle się z tego zwolniłem, mam zastępców, przydzieliłem do tej pracy zastępcę, który wykonał telefony, popytał, ustalił i cieszę się, że sprawa została załatwiona.   Bernadeta Magiera  Przewodniczący Klubów radnych, wprawdzie małych, nic o tym nie wiedzą, to nie jest dobra praktyka, jest nam przykro, czuję się dyskryminowana.  Prawdopodobnie nie wzięłabym udziału, ale są weekendy, są wyjazdy jednodniowe.   Łukasz Kasza Z pewnością było mniej miejsc niż Klubów i tak to zostało przydzielone.  
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 Bernadeta Magiera  Składam ustny aneks do mojej interpelacji, proszę o informację, kto gdzie jedzie i kiedy.  Piotr Szereda W związku z tym, że w naszych skrytkach się grzebie, to proszę aby te osoby, które mają skrzynki elektroniczne otrzymywały materiały tylko drogą elektroniczną, ja na piśmie taką prośbę złożę.   Anna Hetman Informuję radnych, iż w związku z tragedią, która wydarzyła się na Pomorzu, związaną z burzami, chcemy włączyć się do pomocy dla gmin poszkodowanych, przygotowaliśmy uchwałę dotycząca wsparcia w zakresie finansowym 50 tys. złotych, ta uchwała jest przygotowana. Dziękuję wszystkim tym, którzy głosowali za uchwałą budżetową.   Lucyna Maryniak Część radnych nie odbiera swojej korespondencji, nie trzeba grzebać w półkach, żeby widzieć, że radni nie odbierają swoich dokumentów.   Ad.5.  Zakończenie obrad Sesji.   Łukasz Kasza - Przewodniczący Rady Miasta  - Zamykam obrady XVI Sesji Nadzwyczajnej Rady Miasta.    Protokołowała  Agnieszka Bąk  


